
Forum Miast i Regionów, 4 - 6 czerwca 2019 r., Rzeszów / Jasionka

Przez dwa dni Rzeszów by? stolic? Ba?kanów Zachodnich. Kwestia zbli?enia krajów z tego obszaru zdominowa?a Forum Miast i
Regionów zorganizowane w dniach 4-6 czerwca 2019 r. Centrum Kongresowo-Wystawienniczym Q2Arena w Jasionce. Omówiono
równie? kwesti? transformacji regionów w?glowych, us?ug publicznych i inteligentnych miast. 

- Dzi? Rzeszów jest stolic? Ba?kanów Zachodnich. W?a?nie tu w Centrum Wystawienniczo-Kongresowym w Jasionce organizujemy
szczyt po?wi?cony rozwojowi miast i regionów -powiedzia? podczas otwarcia forum Jerzy Kwieci?ski, minister inwestycji i rozwoju. -
Chcemy si? dzieli? naszymi do?wiadczeniami. Nieprzypadkowo na miejsce konferencji wybrali?my podkarpackie. To jest region,
który ci?gle ma niskie PKB, ale zrobi? olbrzymi post?p. Pomog?y w tym fundusze unijne. To znakomity przyk?ad jak wykorzysta? to
wsparcie.

Pod znakiem wsparcia dla Ba?kanów

W?adys?aw Ortyl, marsza?ek województwa podkarpackiego, wiceprezes Zwi?zku Województw RP, zach?ca? do poznawania
Podkarpacia i tego, co uda?o si? zrobi? dzi?ki funduszom. Minister i marsza?ek wraz z przedstawicielami regionów ba?ka?skich
wzi?li udzia? w najwa?niejszym panelu pierwszego dnia, po?wi?conemu wsparciu dla Ba?kanów Zachodnich. Dyskutowano równie?
na temat wspó?pracy terytorialnej oraz projektu „Via Carpatia” jako g?ównego mi?dzynarodowego korytarza drogowego ??cz?cego
baseny Morza Ba?tyckiego, Morza Czarnego, Morza Egejskiego i Morza Adriatyckiego.

Praktyki, których nie mo?na powtórzy?

W drugim dniu rozmawiano m. in. o transformacji regionów w?glowych. Wydobycie w województwie ?l?skim jest najwi?ksze w UE.
Autem ma by? ponad 3 tys. hektarów zdegradowanych terenów poprzemys?owych w ?wietnych lokalizacjach, które b?dzie mo?na
zrewitalizowa?. Skrytykowano dekarbonizacj? przeprowadzon? w latach 90-tych. 

- To nie by?a udana transformacja, wielu ludziom w sile wieku podzi?kowano za prac? – powiedzia? Jakub Che?stowski, marsza?ek
województwa ?l?skiego. - 

– Wy??czono 90 proc. gospodarki – powiedzia? Roman Sze?emiej, prezydent Wa?brzycha. - Wywo?a?o to równie? efekt
depopulacji. W ci?gu kilku lat ludno?? miasta skurczy?a si? o 20 proc. Pewnych praktyk nie mo?na powtórzy?. 

Brakuje pieni?dzy na rozwój

Wa?nym tematem tego dnia by?a tak?e kwestia us?ug publicznych. Danijela Djurovi?, wiceburmistrz gminy Herceg Novi
(Czarnogóra), zaakcentowa?a fakt, ?e w jej kraju zaledwie 60 proc. populacji ma dost?p do sieci wodno-kanalizacyjnej, a 10 proc. do
oczyszczalni ?cieków. Go?cie z Ba?kanów podkre?lali, ?e miasta sta? jedynie na bie??ce utrzymanie i bez ?rodków zewn?trznych
du?e inwestycje s? niemo?liwe. 

Poruszono tak?e zagadnienie inteligentnych miast. Podkre?lano m. in fakt, ?e rozwój w kierunku inteligentnych miast w ?redniej
wielko?ci miastach przebiega równie dobrze jak w najwi?kszych aglomeracjach. 



Podczas forum mo?na by?o równie? zwiedzi? stoiska beneficjentów prezentuj?cych zrealizowane projekty wspó?finansowane z
unijnych funduszy, a tak?e obejrze? wystaw? fotograficzn? po?wi?con? efektom wdra?ania funduszy unijnych.

 

?ród?o: podkarpackie.pl/w?asne
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